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KURIER            

AKTUALNOŚCI 

NSZZ Pracowników ArcelorMittal Poland SA zaprasza na trady-

cyjnie organizowany na rozpoczęcie roku szkolnego Festyn 

związkowy. Festyn odbędzie się w sobotę 31 sierpnia 2024 ro-

ku, na bocznych boiskach Klubu sportowego „Hutnik” ul Pta-

szyckiego 4. Organizatorzy zaplanowali wiele atrakcji dla dzieci i 

dorosłych. O podniebienie uczestników Festynu zadba Spółka 

HUT-PUS.     Zapraszamy 

Posiedzenie Małopolskiej Terenowej Komisji ZFŚS w AMP  

Obrady otworzyła Przewodnicząca Małopolskiej Terenowej Ko-

misji Świadczeń Socjalnych w ArcelorMittal Poland S.A. Pani 

Jadwiga Radowiecka. Posiedzenie TKŚS odbyło się zdalnie z 

wykorzystaniem komunikatora Microsoft Teams. Członkowie 

Komisji  jednocześnie wyrazili zgodę na taką formę prowadzenia 

posiedzenia Komisji, a także zapewnili iż podczas posiedzenia 

zdalnego po swojej stronie zapewniają brak dostępu do informa-

cji i danych przez osoby nie będące członkami Komisji w celu 

ochrony danych osobowych, w tym danych o stanie zdrowia. 

Przewodnicząca przedstawiła szczegółowe wykorzystanie środ-

ków ZFŚS za 7 m-cy 2024 r  omawiając  wydatki na poszczegól-

ne rodzaje świadczeń w porównaniu do roku 2023. W kolejnej 

części spotkania rozpatrzono 14 wniosków o zapomogi dla pra-

cowników, oraz 24 wnioski  dla byłych pracowników EiR. Rozpa-

trzono 2 wnioski o udzielenie pożyczki na cele mieszkaniowe. 

Uzgodniono termin podpisywania umów pożyczek do 31 Paź-

dziernika  2024 r. Wypłaty pożyczki (przelew na wskazane przez 

wnioskodawcę konto bankowe)  dokonuje Hut Pus. sukcesywnie 

do 30 dni od daty podpisania umowy, nie zawarcie umowy o 

pożyczkę we wskazanym terminie jest traktowane jako rezy-

gnacja z przyznanej   pożyczki i wniosek zostaje anulowa-

ny. W celu umówienia terminu podpisania umowy pożyczki na-

leży dzwonić pod nr telefonu: 643 87 42 lub  12 643 87 43. 

Oprocentowanie pożyczki wg zapisów Regulaminu ZFŚS na 

2024 r. – Tabela nr 7. 

Komisja wyraziła zgodę na dofinansowanie otwartej imprezy 

rekreacyjno – sportowej „ Pożegnanie lata ” dla pracowników i 

byłych pracowników oraz ich rodzin w „Ośrodku Bobrowe Rozle-

wisko” w Zabierzowie Bocheńskim w terminie 21.09.2024r. Roz-

patrzono pozytywnie również wnioski o dofinansowanie wycie-

czek krajowych do OW „Pod Suliłą ” –  Rzepedź  12-15.10.2024,  

oraz OW „Stasinda” – Bukowina Tatrzańska  29.11-01.12.2024. 

Komisja po przeanalizowaniu dwóch wniosków pracowników o 

wypłatę dodatkowego świadczenia socjalnego wyraziła zgodę 

na wypłatę tych świadczeń.   M. Żelichowski 

 

O sprawiedliwej transformacji w Ministerstwie Przemysłu 

W Ministerstwie Przemysłu w Katowicach odbyło się spotkanie 

członków zespołu OPZZ ds. sprawiedliwej transformacji z mini-

ster Marzeną Czarnecką oraz przedstawicielami spółek skarbu 

państwa, samorządów i rządu. W czasie rozmów zaprezentowa-

no propozycje strony pracowniczej w kontekście transformacji 

energetycznej oraz przestawiono kluczowe aspekty planów spó-

łek skarbu państwa w tym zakresie. W spotkaniu obok Minister 

Czarneckiej uczestniczyli także między innymi: prezes PGG 

Leszek Pietraszek, Prezes Węglokoksu Kraj Grzegorz Wacła-

wek, prezes Zarządu Tauron Polska Energia Grzegorz Lot, pre-

zes PKW S.A. Łukasz Deja, prezydent Bełchatowa Patryk 

Marjan, burmistrz Bogatyni Wojciech Dobrołowicz, Wicestarosta 

Zgorzelecki Mirosław Fiedorowicz oraz online przedstawiciele 

Ministerstwa Aktywów Państwowych i Ministerstwa Klimatu i 

Środowiska. Stronę pracowniczą reprezentowali licznie zgroma-

dzeni członkinie i członkowie zespołu OPZZ ds. sprawiedliwej 

transformacji. Minister Czarnecka zwróciła uwagę na fakt, że 

transformacja energetyczna jest w zakresie kompetencji kilku 

ministerstw i dotyczy wielu spółek skarbu państwa, co nie uła-

twia dialogu na ten temat. Odpowiadała też na pytania dotyczą-

ce bieżących spraw prowadzonych przez ministerstwo, m.in. 

kwestię notyfikacji umów społecznych. Członkowie zespołu 

OPZZ zwracali uwagę m.in. na trudną sytuację przemysłu hutni-

czego, liczne niewiadome w procesie wydzielania aktywów wę-

glowych ze spółek skarbu państwa, oraz na społeczną odpowie-

dzialność spółek w kontekście transformacji, która powinna brać 

pod uwagę nie tylko interes rynkowy i zysk pieniężny. W dysku-

sji wskazano, iż hutnictwo odczuwa już od dawna prowadzoną 

transformację energetyczną i nie do końca sprawiedliwą. 
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Spółki po wakacjach 

Koniec wakacji to początek nowych lub ciąg dalszy zawieszo-

nych rozmów i negocjacji w wielu Spółkach. Po podziale Spółki 

AMDS, 1 lipca na dwie nowe Spółki zaszła konieczność rozpo-

częcia rozmów na temat Regulaminów Pracy Wynagradzania i 

uporządkowania spraw dotyczących funkcjonowania PPE i 

utworzenia nowego PPK. Strony odbyły już kilka spotkań. Stro-

na Związkowa przedstawiła Pracodawcy swoje propozycje. Ko-

lejne spotkanie odbędzie się w połowie września. Dla przypo-

mnienia, Strony zadeklarowały wolę podjęcia negocjacji w celu 

stworzenia nowego ZUZP. Z kolei z otrzymanych informacji, 

bardziej „pocztą pantoflową” niż oficjalnie, Spółkę HUT-PUS 

czeka od 01.09.2024 roku zmiana Zarządu. Mamy nadzieję, że 

w niedługim czasie odbędzie się spotkanie, na którym poznamy 

plany nowych władz Spółki, bowiem problemów związanych z 

funkcjonowaniem firmy jest coraz więcej. Kolejna Spółka Tameh 

funkcjonująca w Krakowie czeka na decyzje dotyczące jej przy-

szłości. Sytuacja krakowskiego oddziału jest od dawna niejasna, 

a niesprawdzone informacje coraz bardziej niepokoją załogę. 

Przed wakacjami odbyło się kilka spotkań, które dotyczyły ujed-

nolicenia zasad wynagradzania we wszystkich lokalizacjach 

Spółki. Ciąg dalszy negocjacji Strony ustaliły we wrzesień. Choć 

wiele udało się już uzgodnić to różnice jakie pozostały mogą 

doprowadzić do „patu” w rozmowach. Z kolei w bocheńskim 

Stalprodukcie pomimo wcześniejszych planów wysłania w sierp-

niu na urlopy większości załogi, produkcja jest kontynuowana. 

Złożyła się to poprawa w dostawach wsadu i konieczność reali-

zacji wcześniej podpisanych kontraktów. AM Tubular – Spółka w 

likwidacji, o dziwo nadal funkcjonuje. Na dzień dzisiejszy pracuje 

jeszcze około 40 osób. Ostateczny termin zakończenia działal-

ności Spółki nie jest znany. Ostatnią informację jaką Strona 

Społeczna otrzymała dotyczyła odłączenia w połowie paździer-

nika linii produkcyjnej oraz budynków spod napięcia. Prawdopo-

dobnie w tym terminie Tubular nie zakończy swojej działalności. 

Pytamy więc po co było podejmować tak nieracjonalną decyzję 

dotyczącą likwidacji AMT mając jeszcze informacje o proble-

mach firmy w Czechach ? Wielkie inwestycje w COGNORZE nie 

przekładają się jeszcze na znaczący wzrost produkcji. Spółka 

boryka się z wieloma problemami natury technicznej. W ubiegły 

czwartek odbyło się spotkanie Strony Związkowej z nowym Dy-

rektorem Generalnym Panem Wojciechem Warianem. Głównym 

tematem były zmiany w Regulaminie Pracy. W większości zmia-

ny te wymuszone zostały nowelizacjami w Kodeksie Pracy oraz 

dostosowaniem przepisów do zmian produkcyjnych w Spółce. 

Pracownicy Spółki AMR czekają na zakończenie rozmów z po-

tencjalnym „wspólnikiem”, a przede wszystkim na wzrost zamó-

wień, które pozwolą na polepszenie sytuacji ekonomicznej. 

Spółka Eko-Energia szuka znaczących zleceń poza Krakowem. 

Stara się brać udział w pracach związanych z ekologią oraz 

poprawą środowiska. Duże wyzwania stanęły przed naszą Spół-

ką związkową. Likwidacja Koksowni to nie tylko utrata znaczącej 

części usług i dochodów, ale także niebezpieczeństwo koniecz-

ności opuszczenia budynków, które dzierżawi Spółka na terenie 

ZK. Zarząd Spółki w porozumieniu z Właścicielem wprowadził 

ograniczenia we wszystkich obszarach działalności. Wymagać 

to będzie zrozumienia i współpracy wszystkich stron – od pra-

cowników po Zarząd firmy. Niestety obserwujemy w AMP trudne 

do zrozumienia działania dyrekcji oraz służb zajmujących się 

zakupami, a dotyczące ograniczania możliwości funkcjonowania 

Spółek związkowych we wszystkich Oddziałach. Wychodzi na 

to, że jak Spółki były potrzebne by wykonać trudne prace to na-

wet zapraszano je do wykonania tych zadań bez przetargów, a 

jak wiele najtrudniejszych prac zostało wykonanych to zostały 

na tzw „lodzie”. Sytuacja w naszej branży hutniczej, metalowej 

czy związanej z usługami dla nich jest bardzo trudna. Kryzys 

dotknął cały polski rynek i obecnie powinniśmy wszyscy współ-

pracować, aby ochronić nasze miejsca pracy. Niestety nie zaw-

sze tak się dzieje. Niestety do tych trudności produkcyjnych do-

chodzą czasami nieprzemyślane do końca decyzje Zarządów 

Spółek ale też i działania pracowników. Wiele osób widząc trud-

ności powoduje nieuzasadniony wzrost absencji chorobowej, 

który nikomu nie służy, a pogłębia tylko skalę problemów z jaki-

mi borykają się firmy. Ten trudny okres za pewnie minie, aby go 

przezwyciężyć musimy działać wspólnie, a przede wszystkim 

rozsądnie.           T. Ziołek 

 

    Zawody wędkarskie w dyscyplinie spławikowej  

im. Andrzeja Bączkowskiego 

Zgłoszenia do zawodów wędkarskich zostały przyjęte. Ponownie 

zapowiadają się interesujące zawody. Zapraszamy „kibiców” na 

teren łowiska by wspomóc wędkarzy i uczcić tym sposobem 

naszego kol. Andrzeja.   
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